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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 111 af 21. november 2017 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Andreas Steenberg (RV). 
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Spørgsmål 

Er der efter ministerens opfattelse noget til hinder for, at man kunne redefinere mægler-

virksomhedernes indplacering i beregningen af lønsumsafgift? 

 

Svar 

Som det fremgår af svaret på spørgsmål nr. 108 af 21. november 2017 (alm. del), har for-

sikringsmæglervirksomhed historisk set været anset for at tilhøre den finansielle sektor i 

relation til reglerne om betaling af lønsumsafgift. Tilsvarende er forsikringsmæglervirk-

somhed omfattet af den samme momsfritagelse, som den øvrige forsikrings- og genfor-

sikringsvirksomhed. 

 

De virksomheder, der er omfattet af momsfritagelsen for forsikrings- og genforsikrings-

virksomhed, er således alle omfattet af den samme indplacering, og jeg ser umiddelbart 

ingen anledning til, at forsikringsmæglervirksomhed skal afregne mindre afgift end de øv-

rige momsfritagne finansielle virksomheder ved fx at betale den lavere lønsumsafgiftssats 

for foreninger. Dertil kommer, at en lavere afgiftssats for visse virksomheder, vil medføre 

et mindreprovenu. Der er derfor ikke foretaget en vurdering af, hvorvidt det teknisk er 

muligt at udskille en eller flere specifikke aktiviteter udbudt af virksomheder, der i dag er 

omfattet af reglerne i lønsumsafgiftsloven for den finansielle sektor og fastsætte andre 

regler for disse. 


	Spørgsmål
	Svar

